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BYLO TO PŘED 60. LETY
V minulém čísle Naší dědiny jsme si

připomněli 60. výročí ukončení druhé
světové války čtením ze soukromé kroni−
ky a také i kroniky obce Hlohovec.

I když plynoucí čas nás stále více
vzdaluje od doby, kdy skončila tato
hrůzná válka, celá Evropa si letos ničivé
události a ukončení války připomínala
koncem dubna a po celý květen pietními
akty u památníků a pomníků padlým.
Vraťme se i my ještě jednou vzpomínkou
nad událostmi, jak fronta šla naším
krajem i naší vesnicí.

Dne 6.dubna 1945 se snažila Rudá
armáda postoupit ze Slovenska směrem
k Brnu. Nejtěžší podmínkou postupu
byla rozvodněná řeka Morava u Lanž−
hota, na níž Němci zničili všechny použi−
telné mosty. Německé pozice u Lanžhota
byly posíleny o dalších pět tisíc vojáků
všech druhů vojsk. Urputnost bojů na
obou stranách byla neskutečná. Týden
trvající boje si vyžádaly obrovské ztráty
na životech na obou stranách. Dle odhadů
padlo v těchto bojích na 2000 sovětských
vojáků, z nichž 1800 bylo pochováno
na slovenské straně. O počtech padlých
na německé straně se nezachovaly
žádné údaje.

Generál J. S. Alechin

Během bojů v Lanžhotě zahynulo
82 místních obyvatel, zničeno bylo
229 domů a na 500 jich bylo vážně poško−
zeno. K dalšímu zoufalému pokusu
o zastavení sovětského postupu došlo
na Hustopečsku. V Hustopečích padlo
426 vojáků, ve Velkých Němčicích to
bylo 282 příslušníků Rudé armády.

Na paměť 60.výročí konce druhé
světové války postavili občané ve Vel−
kých Němčicích památný kříž padlým
vojákům a obětem této kruté války.
Památník odhalili a posvětili letos v květ−
nu před obcí v místech, odkud nastu−
povala sovětská vojska k útoku. Velké
Němčice byly německým velením
prohlášeny za poslední pevnost před
Brnem. Podle toho také probíhaly boje.
V obci bylo 180 domů vypáleno, mnoho
dalších domů bylo poškozeno.

V regionálním muzeu v Mikulově
byl v posledních letech zpracován
přehled o ztrátách  na území bývalého
okresu Břeclav. Celkem zde padlo 3500
sovětských vojáků, z toho počtu je
pohřbeno na centrálním pohřebišti
v Hustopečích, Hodoníně a Břeclavi
kolem 3150 vojáků. V tomto počtu
padlých jsou evidováni padlí vojáci
téměř ze všech obcí okresu.  V Hlohovci
jsou uvedeni tři vojáci , kteří byli
pochováni na zdejším hřbitově.
V zimních měsících roku 1946 byla
provedena exhumace a svoz padlých
na nově vybudovaná centrální pohře−
biště. Důstojníci byli pochováni samo−
statně, poddůstojníci a prostí vojáci
do společných hrobů.

V rámci oslav výročí osvobození byl
6.května v deníku Právo uveden článek
o dvou padlých generálech Rudé armády
na území jižní Moravy. Okolnosti smrti
jednoho z nich se bezprostředně týkají
i naší obce:

„Literatura popisující válečné
operace RA (Rudé armády) na území

Československa dosud uváděla, že jedi−
ným jejím generálem , který u nás na
jaře 1945 zahynul, byl generálmajor
Maxim Jevsejevič Kozyr, hrdina SSSR.
Padl 23.dubna 1945 u Rajhradu a je
pohřben na Olšanech v Praze. Kozyr
však nebyl jediným rudoarmějcem
v hodnosti generála, který na jižní
Moravě položil život. Pozdější analýza
bojů na pomezí Rakouska s jižní
Moravou přinesla nové poznatky.
V noci na 22.dubna 1945 postupoval
v boji na Mikulovsko 27. gardový
střelecký sbor, kterému velel generál−
major Jevgenij Stěpanovič Alechin. Své
velitelské stanoviště  umístil v HLO−
HOVCI, ale záhy se vydal blíž k místu

(Pokračování na str. 2)
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Zastupitelstvo obce Hlohovec se usneslo na svém 12. veřejném zasedání na následujícím:

BYLO TO PŘED 60. LETY

chystaného střetu o Mikulov, do Sed−
lece. V RA bylo nepsaným pravidlem,
že v rozhodujících fázích bojů zajížděli
vyšší velitelé co nejblíže k frontové linii.
Učinil tak 22. dubna i Alechin.

Když generál v Sedleci ukončil
rozhovory o bojové situaci a chtěl se
vrátit do Hlohovce, vyšel před dům,
kde na něj čekalo auto, V té době
křižovala oblohu německá letadla,

avšak z jejich činnosti neměli sověti
obavy. Jedno z nich ale náhle změnilo
směr letu a svrhlo tříštivou bombu
právě ke skupině před domem.

Následky exploze byly tragické –
zraněním podlehli jak generál Alechin,
tak jeho průvodce pplk. Sljunkov,
generálův pobočník Petčenko i řidič
seržant Košman. Všechny padlé
převezli na velitelské stanoviště sboru
do Hlohovce a po vojenských poctách

byli Alechin a Sljunkov převezeni na
čestné pohřebiště ve Lvově. Zbývající
zůstali na Moravě.

Dosavadní historické poznání
musíme tedy doplnit: „generálmajor
Alechin padl v Sedleci  o den  dříve než
generálmajor Kozyr v Rajhradě“.

Záznam bude retrospektivně uveden
v kronice obce.

Vlašicová Kateřina, kronikářka

(Dokončení ze str. 1)

I. SCHVALUJE
1. návrhovou komisi ve složení:

− předseda:  Karel Vlašic
− členové:   Josef Fabičovic,
                      Mgr. Jana Vlková

2. ověřovatele zápisu:  Petra Slunského
a Jana Kašníka,

3. program jednání 12. veřejného
zasedání, jak byl zveřejněn,

4. závěrečný účet obce za rok 2004
v rozsahu předložených dokladů:
a) Plnění příjmů a výdajů za kalen−
dářní rok 2004 (výkaz FIN 2−12)
včetně evidence rozpočtových opat−
ření v roce 2004,
b) Hospodaření s majetkem obce
v roce 2004:
    − Rozvaha
   − Zápis o výsledku inventarizace

 v účetní jednotce k 31.12.2004
c) Vyúčtování finančních prostředků
ke státnímu rozpočtu, státním fon−
dům a rozpočtům krajů a poskytnuté
dotace (5229) v roce 2004
d) Zpráva o výsledku přezkoumání
hospodaření za rok 2004, které pro−
vedli pracovníci oddělení přezkumu
obcí odboru kontroly Krajského
úřadu JmK
e) Výroční zprávy svých příspěv−
kových organizací za rok 2004:
    − Základní školy Hlohovec, okres
Břeclav, sídlem Dolní konec 239,
Hlohovec
    − Mateřské školy Hlohovec,
okres Břeclav, sídlem Dědina 10,
Hlohovec

5. povolení výjimky z počtu žáků pro
školní rok 2005/2006 své pří−

spěvkové organizaci − Základní
škole Hlohovec, z důvodu nižšího
počtu žáků (69) než stanovuje
prováděcí právní předpis (nejméně
75, § 4, odst. 5 vyhlášky č.
48/2005 Sb., o základním vzdělávání
a některých náležitostech plnění
povinné školní docházky)

6. příspěvek ve výši 50.000 Kč na
úhradu zvýšených výdajů na vzdě−
lávací činnost své příspěvkové
organizaci − ZŠ Hlohovec na rok
2005, v důsledku udělení výjimky
z počtu jejích žáků ve smyslu § 23,
odst. 3 zákona č. 561/2004 Sb.,
o předškolním, základním, střed−
ním, vyšším odborném a jiném
vzdělávání (školní zákon),

7. Všeobecně závaznou vyhlášku
č. 1/2005 Požární řád obce, která
nabude účinnosti patnáctým dnem
následujícím po dni jejího vyvěšení
na úřední desce Obecního úřadu
Hlohovec,

8. Všeobecně závaznou vyhlášku
č. 2/2005, kterou se stanoví
podmínky k zabezpečení požární
ochrany při akcích, kterých se
zúčastní větší počet osob, a která
nabude účinnosti patnáctým dnem
následujícím po dni jejího vyvěšení
na úřední desce Obecního úřadu
Hlohovec,

9. záměr obce bezúplatně nabýt státní
pozemky v k.ú. Hlohovec:
a) p.č. 816/7, 816/11 pod místní
komunikací nad hřbitovem a
p.č. 827/1, 829/2 v místě rozšíření
obecního hřbitova,

b) p.č. 1618/8 a vždy ideální polo−
vinu státních pozemků p.č. 1618/19,
1618/20 ve sportovním areálu
obce,

10. záměr obce úplatně nabýt od sou−
kromých osob pozemky pod míst−
ními komunikacemi v k.ú. Hlohovec:
a) nad hřbitovem p.č. 816/2, 3, 4, 6,
8– 10, 12 – 31, dále p.č. 827/2,3,
829/2, 832/1,2,
b) mezi sklepy u hřbitova p.č. 853/2,
6, 7, 11 – 18,

11. Záměr obce úplatně převést obecní
pozemky v k.ú. Hlohovec:
a) p.č. 861 (98 m2), p.č. 867 (45 m2),
p.č. 415 (119 m2), p.č. 417 (138 m2),
p.č. 453/1 (80 m2), p.č. 722/2 (69 m2)
– dosud vedený na LV 1, a část p.č.
936/1 před sklepem p. Josefa
Fabičovice, Dědina 7, Hlohovec.

II. ZAMÍTÁ
1. záměr obce převést na cizí osoby

obecní pozemky v k.ú. Hlohovec
p.č. 1031/2 (43 m2, zastavěná
plocha, nádvoří) a p.č. 1897/6
(52132 m2, orná půda).

III. BERE NA VĚDOMÍ
1. zprávu starostky o kontrole

usnesení z minulého veřejného
zasedání zastupitelstva obce,

2. zprávu starostky o činnosti rady
obce za uplynulé období.

IV. NAŘIZUJE
1. starostce obce v rámci přijatých

opatření na základě zjištěných
(Pokračování na str. 3)
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(Dokončení ze str. 1)
nedostatků a chyb při přezkoumání
hospodaření obce za rok 2004
zajistit provedení revize osobních
dotazníků všech zaměstnanců
obce a provést zařazení zaměst−
nanců do platového stupně podle
skutečně započitatelné praxe

zjištěné revizí a vypracování
přehledů započitatelné praxe
zaměstnanců, aby nebylo více
pochyb o jejich zařazení do pří−
slušných stupňů u příslušných
platových tříd.
Termín splnění: do 31. 7. 2005.

2. starostce obce podat o splnění výše
uvedeného nařízení zprávu na
nejbližším zasedání rady obce, které
se bude konat po termínu splnění.

V Hlohovci 24. června 2005
RNDr. Marie  Michalicová

starostka obce

Dnes si mnozí stavebníci stěžují, jak moc se naběhají
po úřadech, co všechno si musí vyřídit a kolik toho po nich
stavební úřad chce. Mám pro ně útěchu – i dříve tomu
tak bylo. V některých požadavcích byli dokonce pří−
snější.

Do rukou se mi dostalo stavební povolení z roku 1933,
které se týkalo přístavby. Vybírám jen ty nejzajímavější
body:
− stanovená stavební čára budiž přesně dodržena,
− stavba budiž provedena z tvrdého materiálu a opatřena

tvrdou krytinou (asi ochrana proti požáru),
− staveniště nutno řádně oplotiti (s tímto se i přes nařízení

dnes setkáme zřídka),
− po celé délce stavení budiž zřízen nákladem stavebníka

chodník 1,5 m široký z ploten drobových – z materiálu,
jejž obec určí; kdyby chodník zřídila obec, zavazuje se
stavebník, že jí nahradí náklad s tím spojený (tak tomu
je dnes přesně naopak – vše hradí obec a nejlepší by
bylo, aby chodník také sama položila – a to nejen tam,

I dříve byla na stavebníky přísnost
kde jsou majitelé přilehlé nemovitosti  fyzicky indispo−
novaní),

− podlahy buďtež nejméně.......cm nad okolní terain
zvýšeny a zdi řádně isolovány proti vlhkosti; okna
buďtež zařízena na otvírání dovnitř,

− hnojiště a žumpa buďtež nejméně 1 m od sousedů
vzdáleny, vyzděny a vycementovány a žumpa přikryta
neprodyšným poklopem,

− po ukončení stavby, ještě před jejím použitím, nutno
podati na obecním úřadě žádost o kolaudaci,

− stavebník je povinen ještě před započetím se stavbou
poskytnouti  na obecní úřad jistotu v částce.......Kč,
pro případ, že by stavební živnostník zůstal dlužen
pojistné ústavu sociálně pojišťovacímu (okresní
nemocenské pojišťovně).“

A potom, že to až dnes si na chudáky stavebníky úřady
pořád něco vymýšlejí!

Marie Sítková, referentka OÚ Hlohovec

Změna vyhrazena !
Případné další změny budou včas oznámeny prostřednictvím místního rozhlasu.

Výpůjční doba knih je v době prázdnin prodloužena na dva měsíce.
Mgr. Andrea Kurková

Provozní doba obecní knihovny pro období
červenec – srpen 2005

Datum Čas
7. července 2005

14. července 2005
21. července 2005
28. července 2005

4. srpna 2005
11. srpna 2005
18. srpna 2005
25. srpna 2005

Knihovna uzavřena – dovolená
15.00 – 18.00 hod.
15.00 – 18.00 hod.
15.00 – 18.00 hod.
15.00 – 18.00 hod.
15.00 – 18.00 hod.
15.00 – 18.00 hod.
Knihovna uzavřena
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Okresní konference KDU−ČSL v Hlohovci
V sobotu 7. května v ranních hodinách zaplnila

osobní auta parkoviště u kulturního domu a ještě i
parkovací místa před základní školou přivážející
delegáty na okresní konferenci KDU−ČSL z celého
okresu, která se konala v našem kulturním domě.

Osmdesát delegátů na konferenci přivítalo i třináct
hostů, a to dva ministry za jižní Moravu: Ministra
dopravy ing. Milana Šimonovského, ministra životního
prostředí RNDr. Libora Ambrozka  dále hejtmana
Jihomoravského kraje ing. Stanislava Juránka a jeho
zástupce ing. Václava Horáka, poslance Poslanecké
sněmovny PČR a starostu celorepublikové organizace

Orla Ladislava Šustra a ing. Jana Grůzu, dále zástupce
OV KDU−ČSL ze Znojma a Blanska.

Delegáty konference byli i naši spoluobčané, členové
místní organizace KDU−ČSL, předsedkyně Anna
Garčicová, členové RNDr. Marie Michalicová a Karel
Vlašic ml.

Na začátku konference přivítala všechny přítomné
v Hlohovci starostka naší obce RNDr. Marie
Michalicová a seznámila je jak s historií, tak i současností
naší obce.

V průběhu jednání konference byla provedena na
další čtyři roky i volba nového okresního výboru KDU−
ČSL Břeclav. Předsedou byl zvolen exstarosta Boleradic
Jan Koráb, místopředsedy RNDr. Marie Michalcová
(starostka Hlohovce), František Baldrián z Moravské
Nové Vsi a Josef Urbánek z Popic. Naše starostka –
Marie Michalicová – byla také zvolena delegátkou na
celostátní sjezd KDU−ČSL.

Občerstvení pro delegáty připravili hlohovečtí
podnikatelé. Přítomní si moc pochutnali na koláčích
z provozovny pana Přemysla Orlického a na obědu
z bufetu  pana Michala Sítka. Obsluhu zajistily členky
místní organizace se svými rodinnými příslušníky.

Někteří z účastníků konference byli v Hlohovci
poprvé, všem se naše obec a její okolí moc líbilo.

redakce

Letošní tradiční májové hodky se konaly v neděli 15. května
den před svátkem sv. Jana Nepomuckého, který je jedním
z patronů zdejšího kostela.

Celý týden před hodkama svou sílu dokazovali tzv. zmrzlí
muži Pankrác, Servác i Bonifác, kdy bylo velmi chladno, v ranních
hodinách se teploty pohybovaly až kolem nuly.

V sobotu se konečně oteplilo, jen během dne a hlavně v
podvečer při stavění máje foukal trochu nepříjemný silný vítr,
přesto byla bez problémů postavena a tak si všichni přítomní
pod ní mohli i zazpívat. To byl pro stárky poslední úkol, který
byl zdárně zdolán, takže byl dobrý předpoklad pro konání hodů.

Jaké však pro stárky bylo překvapení, když v neděli ráno
zjistili, že hodová mája byla někým podřezána a úplně
znehodnocena, přičemž bylo poškozeno veřejné elektrické vedení
i oplocení kolem tanečního parketu.

V Hlohovci se to nikdy v poslední době nestalo, dle pamětníků
ani nikdy v dávné minulosti, takže to není pro Hlohovec tradice
ani zvyk. Vyvstaly otázky, kdo to mohl udělat? Byli to přespolní
nebo snad někdo z místních? V žádném případě se nejedná
o tradici, dá se to považovat za vandalismus, neboť se nejednalo
jen o podřezání máje, ale i poškození majetku.

Stárci se však nemohli dlouho těmito otázkami zabývat a
museli okamžitě konat, zajet do lesa pro novou máju a také s ní
dále pracovat. Je třeba vyslovit pochvalu a uznání za to,
že zvládli za pár hodin to, co dělávají za normálních okolností
v pátek večer a po celou sobotu. Pomocí všech mladých, ale i

starších se to podařilo a kolem deváté hodiny nová mája opět
stála v plné parádě. Pak už všechny čekalo jen pravé hodové
veselí.

V odpoledních hodinách na taneční parket před kulturní dům
přivedli stárci Lukáš Vlašic a Ivo Vymyslický krojovanou mládež
( 5 chlapců a 4 děvčata – v posledních letech snad nejnižší počet)
v doprovodu hlohovecké dechové hudby Pivoňka pod vedením
Vítka Baránka.

Dalším velmi důležitým faktorem, který ovlivnil průběh hodů
byla návštěvnost jak místních občanů, tak i přespolních hostů.
Mimo jiné to bylo zapříčiněno tím, že se odpoledne a večer hrálo
finále mistrovství světa v ledním hokeji ve Vídni (čeští hokejisté
hráli poslední zápas večer). Někteří naši spoluobčané se  tohoto
klání dokonce osobně zúčastnili přímo ve Vídni a velká většina
toto utkání sledovala doma u televiz−ních obrazovek, čemuž dali
přednost před účastí na hodkách.

Nakonec jak zhodnotit průběh letošních májových hodků?
Po různých problémech, které pořádání hodů předcházely a byly
nakonec zdárně překonány, přišel hlavní problém, a to účast
našich spoluobčanů, která byla velmi nízká a s  tím související
ekonomické problémy. Naskýtá se otázka, zda pořadatelům
postačily finanční prostředky získané ze vstupného a sól na
zaplacení jistě nemalých režijních nákladů na pořádání této
tradiční kulturní akce, nebo půjdou s mankem do pořádání
srpnových hodů.

Pokud chceme v Hlohovci tradice udržet, je třeba, aby se na
jejich udržení podíleli všichni naši spoluobčané a to tím
nejmenším − podporou a účastí na akcích, které  mladí organizují.

redakce

Hodnocení májových hodků
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Setkání jubilantů – šedesátníků
Měsíc máj je nejkrásnějším měsícem v roce a není

divu, že právě v tomto měsíci se i letos konaly v naší obci
různé slavnosti. Tradičně to bývá také i setkání jubilantů.

Rodáci naší obce, kteří se narodili v roce 1945 – slavící
významné životní jubileum − šedesáté narozeniny, si
vybrali pro své setkání neděli 1. května.

V sobotu před tímto setkáním si někteří z nich
zavzpomínali a také položili kytičku na hroby svých
rovníků, kteří již odešli na věčnost. Na hřbitově v Hodoníně
na hrob Marie Dosoudilové roz. Hniličkové, v Ladné Jana
Fabičovice a v Hlohovci Anny Fabičovicové, Marie
Matuškové, učitele a ředitele školy Karla Adámka.

Hlavní setkání se pak konalo  v neděli, kdy v devět
hodin přijala jubilanty v obřadní místnosti Obecního úřadu
starostka obce RNDr. Marie Michalcová a to:
Růženu Dvořákovou – roz. Drobiličovou, Cecílii
Garčicovou – roz. Vlkovou, Marii Grbavčicovou – roz.
Schallenbergerovou, Annu Pulkrábkovou – roz. Kurkovou,
Zdeňku Vaškovičovou – roz. Klimovičovou, Moniku
Vysloužilovou – roz. Halásovou, Ludmilu Škodovou – roz.

Radkovičovou. Dále Ladislava Července, Jana Garčice,
Josefa Málka, Silvestra Sedláčka, Jozefa Škodu a Františka
Vlka.

Všichni si zde společně zavzpomínali na uplynulých
šedesát let. Jubilanty pozdravil zpěvem dětský smíšený
sbor pod vedením paní Marie Bartošíkové. Dále si prohlédli
základní školu, do které po dobu pěti let chodili. Dopolední
setkání zakončili společnou účastí na mši svaté, která byla
za živé i mrtvé jubilanty sloužena v místním chrámu Páně
svatého Bartoloměje. Po mši svaté se jubilanti odebrali
ke společnému obědu do bufetu pana Michala Sítka a pak
již jen vzpomínali a bavili se až do pozdních večerních
hodin.

Všem jubilantům srdečně blahopřejeme.
K.V.

Poděkování
Jménem všech jubilantů bych chtěla poděkovat starostce

naši obce RNDr. Marii Michalcové a obřadnici Marii Barto−
šíkové za přijetí na OÚ a hlavně za milá a hřejivá slova.
Pěveckému sboru za krásný program. Dík patří také ředitelce
zdejší základní školy Mgr. Haně Sítkové, která nám umožnila
prohlédnout si celou školu. Po padesáti letech, kdy jsme školu
opustili jsme ji už ani nepoznali, neboť prošla hlavně v posled−
ní době mnoha úpravami a bylo nám i líto, že do ní nechodíme.
Při této příležitosti je nutno také poděkovat za mši svatou
důstojnému otci Ing. Vladislavu Valentíkovi z Valtic.

Za přípravu slavnostního obědu a velmi dobrého občer−
stvení je třeba také poděkovat Michalu Sítkovi s partnerkou.

Závěrem mi nezbývá již nic jiného než popřát všem
jubilantům ještě jednou hodně zdraví, spokojenosti do dalšího
života a těšit se na další setkání po deseti či snad i pěti letech.

Růžena Dvořáková, jubilantka

Ohlédnutí za školním rokem 2004/2005
Pro místní školou povinné žáky byl

čtvrtek 30.června dnem vydání vy−
svědčení a zároveň posledním dnem
školního roku 2004/2005. Hlasité
zvonění školního zvonu ohlásilo příchod
zasloužených  prázdnin plných sluníčka,
her, odpočinku, ale také cestování a
prázdninových dobrodružství. Dlouhých
deset měsíců pilného učení je již minu−
lostí, která však stojí za pár vzpomínek a
ohlédnutí.

Každodenní setkávání a výuka v malé
útulné školičce téměř rodinného typu
byly pro většinu z nás příjemně strá−
veným časem, který jsme si dostatečně
užili. Klasické vyučování v rámci tříd

bylo občas vystřídáno projektovými dny
s tvořivými dílnami − v tomto školním
roce to byly projekty Tvořivý podzim,
Barevný týden a Den zdraví. Také spaní
ve škole s navazujícím zábavným progra−
mem v rámci oslav Dne dětí patřilo k těm
nejlákavějším akcím pro děti. O tom, že
zajímavá výuka je běžnou náplní vyučo−
vacích hodin se mohli rodiče  přesvědčit
na Dni otevřených dveří. K dalším pravi−
delným akcím pro rodiče i veřejnost
patřily Vánoční besídka,  oslava Dne
matek, Dětský karneval i vernisáž k vý−
stavě Obrázky ze života dětí a dospělých.
Vycházky a exkurze zavedly naše žáky
do různých  míst obce Hlohovec a jeho

okolí. K nejzajímavějším patřila návštěva
u místního chovatele holubů pana Karla
Grandiče, který se svému koníčku věnuje
mnoho let a sklidil již mnoho úspěchů a
ocenění na tuzemských  i mezinárodních
soutěžích v Ostine v Belgii. Také prohlíd−
ka atelieru pana Vladimíra Znamenáka,
jejíž součástí byla ukázka náročnějších
výtvarných technik všechny velmi za−
ujala. S cílem získat nové vědomosti pří−
mo v přírodě vyjeli starší žáci na Pálavu
k terénnímu programu CEV Mikulov
s názvem Krajinou stepí, mladší žáci se
zúčastnili programu Zvířecí rodinky.
Vedoucí místní knihovny, učitelka

(Pokračování na str. 6)
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Ohlédnutí za školním rokem 2004/2005
(Dokončení ze str. 5)
Andrea Kurková, uspořádala pro všechny
třídy zajímavé literární exkurze, při
kterých se žáci seznámili s některými
autory i ilustrátory dětských knih.
Dobrou zprávou pro nás všechny je ná−
růst počtu čtenářů z řad hlohoveckých
dětí.  Mezi vzdálenější exkurze patří
návštěva Plane−tária Mikuláše Koperníka
v Brně, výlet na hrad Veveří  a dvoudenní
výlet žáků 5.třídy do našeho hlavního
města.

Navštívili jsme také několik diva−
delních představení, z nichž největší
úspěch mělo divadlo Polárka v Brně
s pohádkou Pták Ohnivák a divadlo Duha
Polná, jehož představení Ferda Mravenec
se uskutečnilo v místním kulturním domě.
Oblíbenými akcemi bývají každoročně
besedy – v tomto školním roce to byla
beseda s kronikářkou obce paní Kateřinou
Vlašicovou o historii a zajímavostech
Hlohovce a dvě besedy s mluvčí Policie
ČR Kamilou Haraštovou. Jejich náplní
byla prevence nežádoucích projevů
chování žáků a také důraz na bezpečnost
v různých situacích.

V rámci ekologické výchovy uspo−
řádala naše škola dva sběry papíru,
do nichž přispěli i někteří místní občané,
na jaře pak brigádu na úklid  okolí školy
a rybníka zvanou Odpadkobraní.
Cykloturistika i pěší vycházky, které jsme

podnikli koncem školního roku tak
nebyly rušeny nevzhlednými skládkami
či odhozenými odpadky.

Zapojení žáků do soutěží patří k
samozřejmým aktivitám naší školy.
Chceme ukázat, že i naši žáci dosahují
těch nejlepších výsledků. Školní rok
2004/2005 byl úspěšný především
v literární, sportovní a hudební oblasti.
V literární soutěži Zelené pero Jaromíra
Tomečka jsme získali hned dvě krásná
umístění: 1.místo v kategorii pohádka
získal Radim Výtisk, 2.místo v kategorii
báseň Zdeněk Garčic, oba žáci 3. třídy.

Ve sportovních soutěžích vybojovalo
smíšené družstvo našich starších žáků
3. místo v okrskovém kole vybíjené
v Mikulově a 1.místo− také ve vybíjené −
žáci 2.třídy v soutěži mladších žáků
v Lednici.

Pěvecké soutěže O malovaný tulipán
Boženy Šebetovské se kvůli chřip−
kovému onemocnění zúčastnili pouze
dva žáci − Anička Petrášová a Martin
Kaňa a oba získali 3.místo ve své
kategorii. Velkým úspěchem je pro nás
také umístění naší žákyně 5.třídy Barunky
Petrášové na předním místě v žebříčku
uchazečů o studium na Gymnáziu
Břeclav.

Školní rok 2004/2005 byl však
úspěšný pro všechny žáky naší školy,
každý z nich se posunul o krok dál na
cestě poznání a v září nastoupí do vyšší
třídy. Nejstarší páťáci odejdou do Zá−
kladní školy v Lednici a na Gymnázium
Břeclav a místo nich přivítáme patnáct
nových prvňáčků, kteří byli v lednu
zapsáni do naší školy. Poděkování
za úspěšný školní rok patří všem žákům
za jejich snažení, pedagogům za trpě−
livost a pevné nervy, rodičům za spolu−
práci a důslednost, se kterou dohlédali
na plnění školních povinností svých dětí,
ale také všem ostatním, kteří nás
podporovali a ochotně se podíleli na čin−
nosti školy. Takže již nezbývá než popřát
si krásné prázdniny plné odpočinku a
sluníčka.

Mgr. Hana Sítková
Ředitelka školy
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JAK JSME PROŽILI POSLEDNÍ MĚSÍC
ŠKOLNÍHO ROKU 2004/05 V MATEŘSKÉ ŠKOLE

První červnový týden, který je spojen s oslavou MDD, bývá
již tradičně u nás v mateřské škole velmi bohatý  na mimořádné
události. I letos se měly děti na co těšit. Pokud jste šli v tyto dny
kolem MŠ – jistě vás zaujal pestře pokreslený chodník. A právě
toto „velkolepé“ výtvarné dílo bylo výsledkem snahy našich
malých malířů (samozřejmé se stalo i to, že v některých
případech chodník nestačil a část malby skončila i na oblečení
výtvarníků). Kromě dalších akcí, ke kterým se řadilo plavání
v krytém bazénu v Břeclavi, jsme si vyjeli také na školní výlet
do Valtic a vydali se na piknik do přírody. Právě poslední dvě
akce byly pro děti nejlákavější. Svědčí o tom to, že se jich děti
zúčastnily v plném počtu. Ve čtvrtek 2.června v půl desáté jsme
odjeli na zmíněný výlet do Valtic. Prohlédli jsme si zámek a
pak jsme se vydali na terasu zámeckého hotelu Hubertus. Zde
na nás čekalo překvapení. Pan Leoš Pekárek totiž pro všechny
děti ve svém volném čase připravil a zajistil občerstvení v podobě
limonády a zmrzlinového poháru. „To jsme si pochutnali!“.
Tímto mu také ještě jednou všichni moc děkujeme.

Na piknik jsme vyrazili v pátek 3. června. Děti přišly
s batůžky, ve kterých se skrývalo plno dobrot na posilněnou.
Na cestu se vydala nejdříve třída Berušek, která značila trasu
šipkami a schovala psaníčka s úkoly, které musely děti ze třídy
Sluníček najít a splnit. Konečně vyrazily na trasu děti ze třídy
Sluníček a všechny uložené úkoly bez problémů splnily. Ten
nejtěžší úkol je však čekal na konci trasy. „Berušky“ se jim na
Lednickém schovaly a protože byly jako myšky potichu, bylo
obtížné je najít. U rybníka nebyly, pod kaštany také ne.

Až najednou detektiv a pátrač v jedné osobě – Martínek Drobilič
– zvolal: „Tady jsou!“. A když jsme se všichni konečně sešli,
došla řada na vytoužený piknik spojený s netrpělivým
vybalováním obsahu batůžků. Pak následovaly různé pohybové
hry. Těch se však zúčastnily jen některé děti, zatímco ostatní
seděly, aby poctivě snědly to, co bylo ukryto v jejich batůžku.
Ještě, že nás čekala dlouhá cesta zpět, při které všem alespoň
trochu vytrávilo a zbylo ještě místo na oběd.

Neméně zajímavý byl i samotný závěr školního roku. Kromě
dopravní výchovy, při které malým chodcům i cyklistům
přiblížila velmi přijatelnou formou nejzákladnější pravidla
silničního provozu učitelka autoškoly, paní Marta Pixová, jsme
se zúčastnili divadelního představení v KD a to pohádky o
Ferdovi Mravencovi.

A samozřejmě, že jsme neodmítli ani pozvání pana Ivo
Kašníka k příjemnému posezení a pohoštění na terase
Hlohoveckého zámečku, které se uskutečnilo v předposlední
den školního roku – tedy ve středu 29.června.

I přes pracovní vytížení si našli čas a popovídali si s námi i
paní Anna Kašníková, Sylva Vymyslická i pan Ivo Kašník.
Zasvětili nás do některých zajímavostí spojených s provozem
zámečku a my jsme jim zase posteskli, jak nám ubývá v Hlohovci
dětí.

Všem jmenovaným, kteří nám bezplatně svou ochotou a
vstřícností zpestřili poslední měsíc školního roku, ještě jednou
za všechny děti MŠ děkujeme.

Učitelky MŠ Hlohovec

Je konec školního roku. Ve škole dostaly děti vysvědčení a
odešly na zasloužené prázdniny. Jen učitelé ještě chvíli
bilancují.

My v našem ateliéru také.
Jsme moc rádi, že můžeme v této bilanci uvést: byli jsme

úspěšní. Vždyť tři první místa na mezinárodních soutěžích je
úspěch obrovský. Komu se tohle povede?

Romanka Petrů 1. místo na mezinárodní výtvarné soutěži
„Zvíře není věc“ ve Dvoře Králové nad Labem.

Martin Málek, dvě 1. místa na mezinárodní soutěži „Krásná
jako kvítka...“ v Havířově, a to hned v konkurenci 13 států
světa (USA, Indie, Austrálie, Rusko atd.).

Romanka Petrů, umístění mezi dospělými výtvarníky na
výstavě Žeň českého a slovenského exlibris v Hradci Králové.
A to není všechno.

Vždyť i samotná možnost vystavovat na těchto výstavách ,
je úspěch nebývalý, zvlášť v tak obrovské konkurenci.
Takže Kateřina Bajgerová, Michaela Balšínková, Ivana
Vlková a Jana Znamenáková skvěle reprezentují Hlohovec,
Valtice pak Kristýna Kočárová , Kristýna Suchomelová,
Romana Vařáková , Alena Mochťáková , Daniel Lyčka
a Petra Hrazdírová, Břeclav Klárka Huňařová.

JAK JSME LETOS DOPADLI....?

Martin Málek: HRAD NETOPÝR(Pokračování na str. 8)



8 • N A Š A   D Ě D I N A

JAK JSME LETOS
DOPADLI....?

Romanka Petrů: ZIMNÍ PTÁČEK

(Dokončení ze str. 7)

Pochopitelně neměli bychom zapomenout ani na ne−
bývale úspěšnou práci dalších malých výtvarníků. Jmenujme
Renátu Novákovou, Alici Hladíkovou, Andrejku Petrů,
Kristýnu Košutovou, Kamilu a Nikol Kasalovou, Michaelu
Urbánkovou, Martina Baránka, Martina Kaňu, Filipa Vokáče,
Filipa Hřibu, Veroniku Válovou, Karolínu Kopřivovou
a další.

A to ještě není všechno. Na výtvarné školy jsme úspěšně
připravili Markétu Hřibovou z Lednice a Sabinu Smidtovou
z Pohořelic.

V letošním roce první naši žáci s úspěchem zvládli nejtěžší
grafickou techniku – techniku leptu a akvatintou.

A co říci na závěr?

Děkujeme všem rodičům, kteří umožňují dětem takto se
realizovat a také jim přejeme příjemné prožití prázdnin.

Dagmar a Vladimír Znamenákovi

6. července k večeru se u našeho sklepa zastavil pan
Vladimír Znamenák s manželkou Dagmarou. Při skleničce
dobrého vína slovo dalo slovo; dozvěděl jsem se pár docela
zajímavých věcí. Pochopitelně nejdříve jsem poděkoval za
článek o výtvarných úspěších dětí, který nám pan Znamenák
pro „Našu dědinu“ napsal a pak jsme hovořili i o úspěších
samotných výtvarníků, neboť oba jimi jsou.

Myslím si, že by to mohlo zajímat  i Hlohovčany. Vždyť
z naší dědiny odchází do světa řada grafik, které obstojí
v mezinárodní konkurenci a navíc jsou v mnoha případech
inspirovány našim krajem a prostředím.

Příkladem jsou hned tři mezinárodní výtvarné soutěže,
ve kterých letos oba výtvarníci mimořádně obstáli. První
byla výstava  „Žeň českého a slovenského exlibris“ pořádaná
Farmaceutickou fakultou Univerzity Karlovy v Hradci
Králové, druhá letošní soutěž a výstava „Bienále drobné
grafiky Grafix 2005“ v Břeclavi. Na obou výstavách bylo

Několik slov o ateliéru Dagmary a Vladimíra Znamenákových

přijato a vystaveno vše, co naši grafici poslali. Dokonce na
základě vydaných katalogů mají již objednávky na grafiky
ze zahraničí. Třetí výstavou je „Trienále exlibris v Chrudimi“.
Tato největší akce pro sběratele exlibris na světě se ještě
připravuje a naši výtvarníci z telefonátu pořadatelů už vědí,
že opět uspěli. Čtvrtou akcí je mezinárodní výtvarná soutěž
„Erotická a galantní  grafika a exlibris“ v Havířově, kterou
oba, paní Dagmar i pan Vladimír, obeslali. Výsledky budou
známé teprve v září, přesto oba věří v úspěch.

Úspěch je provázel i na cestě do Budapešti koncem
letošního června., kdy jedna z prestižních prodejních galerií
na vládním vršku nad Dunajem projevila zájem o jejich
grafiku. V současné době se jedná o způsobu komunikace i
prodeje. Držme palce, aby vše dobře dopadlo. Alespoň tak,
jak se to stalo s několika grafickými listy, které se v letošním
roce dostaly do Kanady (jsou mezi nimi věci s hlohoveckými

Dřevořezba Dagmar Znamenákové: „TRE GALLOS“ (180x65 cm)

(Pokračování na str. 9)
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Historie a současnost valtického učiliště

a lednickými náměty), a to zásluhou jednoho kanadského
milovníka umění.

Kdo má zájem vidět práce paní Dagmar Znamenákové,
která je vynikající řezbářkou, může  se zajít podívat v Brně
na Masarykově třídě do restaurace Tree Gallos, kterou její

(Dokončení ze str. 8) řezané plastiky zhotovené v Hlohovci zdobí. Pochopitelně
můžete navštívit i jejich hlohovecký ateliér, kde je vždycky
něco k vidění. Mohly by o tom vyprávět i naše paní učitelky.

Co napsat závěrem? „Kdo umí, ten umí!“
Pak se nemusíme divit, že i žáci, které pan Znamenák učí,

jsou tak úspěšní.                                      Karel Vlašic

V poslední době bylo v našem regio−
nálním tisku uvedeno, že v Dopravním
učilišti ve Valticích zůstanou v září prázdné
lavice neboť studenti se od příštího školního
roku přesunou do Břeclavi. Komplex tří
budov s velkým parkem a dalšími hospo−
dářskými objekty po sto letech osiří.

V krátkosti si připomeňme historii
tohoto areálu – budov s přilehlým parkem.
V roce 1901 byl ve třech budovách obklope−
ných parkem otevřen „ Kinderasyl“ (dětský
útulek) se školou. Veškeré náklady na vybu−
dování areálu hradila tehdejší správa Severní
dráhy Vídeň−Krakov, která se pro zřízení
domova rozhodla na počest 50. výročí
panování Františka Josefa I. v roce 1898.
Bylo zde umístěno 200 dětí českých a
polských železničářů, zaměstnanců Severní
dráhy císaře Ferdinanda. Zařízení bylo
německé a pobyt dětí v tomto zařízení byl
bezplatný.

Po vzniku ČSR a připojení Valticka
k ČSR vyměnily Československé dráhy
objekt s městem Brnem a to sem umístilo
Výchovnu města Brna. Žili zde sirotci, děti
z rozvrácených rodin i děti mravně naru−
šené.

V roce 1921 zde byla otevřena Státní
měšťanská škola s československým jazy−
kem vyučovacím a sídlila v I. poschodí
prostřední budovy Výchovny. Mimo české
děti z Valtic navštěvovaly tuto školu také

děti z Hlohovce, Březí, Novosedel, Miku−
lova, Sedlece a Dobrého Pole. Krátce po
svém vzniku měla více než 200 žáků.

V září roku 1938 byla česká škola uza−
vřena a Výchovna byla přemístěna do
Tišnova−Předklášteří.

Na počátku roku 1940 byly v areálu
ubytovány oddíly Wehrmachtu, které se zde
formovaly a odtud odcházely přímo na
frontu. V roce 1944 zde otevřely Říšské
dráhy školu pro strojvůdce, která však
neměla dlouhého trvání, protože blížící se
konec války vše změnil.

Po válce se ministerstvo dopravy
rozhodlo založit Státní dopravní školu, pro
niž byl vybrán objekt ve Valticích, který
byl majetkem Československých drah. Dne
1. 11. 1947 zahájila škola svoji činnost, a to
jako jediná škola tohoto typu v republice.
Jednalo se o čtyřleté studium s maturitou,
především o obor výpravčí. Během krátké
doby počet žáků z původních 74 stoupl na
350 žáků. Jelikož většina studentů dojíž−
děla, bylo v areálu školy zajištěno ubytování
na internátě.

Později k Dopravní škole přibylo ještě
učiliště a tak Střední dopravní škola želez−
niční byla v roce 1967 přesunuta do Břeclavi
a sloučena s Průmyslovou školou. Želez−
niční odborné učiliště pro 280 učňů – obory
elektromechanik a mechanik kolejových
vozidel − bylo zřízeno v roce 1963. Na sklon−

ku 70 let přibyly další obory, a tak spolu se
studenty Střední školy pro pracující přesáhl
počet žáků 600.

Po změně společenských poměrů v roce
1989 se změny ve společnosti dotkly i uči−
liště – výrazně klesl zájem železnice o nové
absolventy. Od roku 2000 se změnil název
na Střední odborné učiliště dopravní, čímž
byla dána změna orientace na dopravu vše−
obecnou a ne pouze na dopravu železniční
(údaje byly získány z knihy „Město Valtice“
vydané v roce 2001).

Touto zmínkou jsme chtěli připomenout
minulost dávnou a také i období posledních
let našim spoluobčanům, kteří měli k tomu−
to areálu blízký vztah. V prvé řadě jsou to
Ti, kteří zde za první republiky navštěvovali
Měšťanskou školu, dále studenti Dopravní
školy, učni Dopravního učiliště, učitelé,
vychovatelé a mistři odborného výcviku
uvedených zařízení, pracovníci v kuchyni
a hospodářství školy. Jistě mají a ještě
dlouho budou mít na toto zařízení mnoho
pěkných vzpomínek.

Co bude s bývalým areálem školy dál ?
Na tuto otázku zatím nemá nikdo odpověď.
Vlastníkem objektů je Jihomoravský kraj a
ten bude muset najít investora, který by pro
budovy měl najít nové využití. Podle malé
ankety si občané Valtic přejí, aby byl
v objektu vybudován domov pro důchodce
nebo levné ubytování pro turisty. Bude
záležet na nových majitelích jak naloží
s tímto majetkem.

 K.V.

Soutěž mažoretek
V pátek a sobotu dne 20. a 21. května náměstí ve Valticích zažilo nezvyklou

podívanou. Klub mažoretek z Valtic již po druhé uspořádal kvalifikační soutěž na
mistrovství České republiky v mažoretkovém sportu, na kterou přijelo více než
šest set soutěžících ze třiceti sedmi skupin.

Z domovského Klubu mažoretek Valtice ze 14 sólo formací a skupin postoupilo
dvanáct do finále a semifinále. Vedoucí klubu je paní Lenka Poláková ( vnučka
našich rodáků Tomáše a Květy Knézlíkových ). Největší úspěch už tradičně
zaznamenala její dcera Denisa Poláková, která se v sólu juniorek s paličkami
umístila na I. místě. V soutěži juniorek POM POM obsadil KM Valtice I. místo a
postoupil do finále v Písku. V této skupině byla i juniorka z Hlohovce Kristýna
Mráziková z Hlavní  ulice č.p. 200.         Blahopřejeme !

Několik slov o ateliéru Dagmary a Vladimíra Znamenákových

Z a j í m a v o s t i   L V A
Ve Valticích pokřtili publikaci

Koncem května si vedení nemocnice Valtice připomnělo letošní významné
jubileum 400 let příchodu řádu Milosrdných bratří. V roce 1605 v rakouských
Valticích založili první špitální konvent. Teprve o devět let později vznikl
řádový špitál ve Vídni a v roce 1620 také v Praze. Valtická nemocnice k výročí
vydala publikaci v nákladu 500 výtisků, která je neprodejná a zařízení nemocnice
ji bude používat výhradně ke svým účelům.

Oslavy příchodu řádu Milosrdných bratří vyvrcholí slavnou mší svatou
pod širým nebem v zámeckém parku dne 17. září letošního roku, na které se
setkají členové řádu bratří z celé Evropy.

(Pokračování na str. 10)



10 • N A Š A   D Ě D I N A

Z a j í m a v o s t i   L V A
(Dokončení ze str. 9)

Výstava grafiky
Dne 3. června 2005 v prostorách Národního zemědělského muzea ve Valticích

proběhla slavnostní vernisáž grafiky našeho spoluobčana pana Vladimíra
Znamenáka. Úvodní slovo pronesl jeho přítel MUDr. Jiří Holásek ze Sedlece.
Vystavenou grafiku bylo možno shlédnout po celý měsíc červen.

Tenisové kurty a bowling
Přímo v centru Valtic by měly vyrůst tenisové kurty a bowling. Nové sportovní

centrum by mělo vzniknout na zelené ploše před nemocnicí u nákupního střediska
a podél hlavního tahu městem. Pokud s projektem budou souhlasit i památkáři,
kteří jej momentálně připomínkují, měla by hrubá stavba vyrůst již do konce roku.

V Sedleci světili nové symboly
Už 700 let se v písemných pramenech objevuje název obce Sedlec, německy

Voitelsbrun. Podle pověstí o vzniku Sedlece byl údajně zakladatelem a praotcem
Sedlece ochránce a královský místodržící Voit, který vyhloubil první studnu- Brunn
ve vesnici. Historii obce potvrzují i nové symboly – znak a prapor, které Sedleci

udělil a schválil Parlament ČR. Radnice je poprvé oficiálně představila dne 19.
června 2005, kdy sedlečtí slavili jednak výročí vzniku obce a zároveň i hody na
svátek sv. Víta, patrona místního kostela.

Za zvuku vyzvánění zvonů z věže kostela přišla skupina krojovaných spolu
se starostou obce Svatoplukem Luntnerem s novými symboly na prostranství
před kostelem, kde již na ně čekali občané Sedlece a také Hlohovce. Z celkového
počtu asi stovky přítomných byla převážná část z Hlohovce. Obřad svěcení provedl
důstojný otec ing. Vladislav Valentík z Valtic. Po obřadu svěcení se všichni přítomní
včetně krojovaných i s posvěcenými symboly odebrali za doprovodu zpěvu
do místního kostela, kde byla sloužena slavnostní mše svatá, při které zpíval
dětský kostelní sbor z Hlohovce. Na závěr této mše všichni hlohovečtí zazpívali
píseň „Svatý Václave“. Pro účastníky z Hlohovce sedlečtí připravili malé občerstvení.

Valtické vinné trhy
Ve dnech 6. a 7. května se konaly již 38. Valtické vinné trhy, přehlídka

celostátní produkce vín z ČR s mezinárodní účastí vinařů z vyspělých vinařských
zemí. Letos se zde předvedlo přes 800 vzorků vín. Z tohoto počtu se pěri vzorky
prezentovali také vinaři z Hlohovce, a to Cyril Michalica ml., Jaroslav Hajda
a ing. Karel Vlašic.

Letošní mistrovství světa v¨ledním hokeji se hrálo ve Vídni,
tedy pro naše fanoušky to bylo „za humny“. Projevilo se to
na návštěvnosti, kdy převládala účast fanoušků z naší
republiky a také i našich spoluobčanů. Všichni si přáli, aby
byli mistry světa znovu naši hokejisté. Hlohovečtí fanoušci
si to přáli hned ze dvou důvodů, neboť měli slíbeno, ze pokud
vyhrají, masér Pavel Vlašic s novopečenými mistry světa
přijede do své rodné obce – do Hlohovce. Obojí přání se
nakonec vyplnilo.

V pátek 20. května 2005 se v odpoledních hodinách
sjížděla auta s fanoušky z celého Břeclavska, někteří byli
i ze vzdálenějších míst, jen aby na vlastní oči viděli mistry
světa. Přišli fanoušci všech věkových kategorií, od těch

Hokejoví mistři světa v Hlohovci
nejmenších až po příznivce dříve narozené. Byl mezi nimi
i náš rodák, šestaosmdesátiletý fanoušek pan Jan Vlk z Valtic,
kterého na zápas přivezla a doprovázela jeho dcera.

Skoro tři tisíce diváků na hlohovecký stadion jistě nikdy
nepřitáhl žádný fotbalový tým, ale přilákali je zlatí hokejisté
z Vídně. Ale není divu, hokejová horečka ještě nestačila
vyhasnout a tak každý chtěl vidět nové mistry. Po krátkém
čekání se fanoušci dočkali. Před zápasem je v Hlohovci
přivítala starostka obce RNDr. Marie Michalcová a hokejisté
se podepsali do Pamětní knihy obce.

A pak už na trávník vyběhla jedenáctka hokejových mistrů
světa a na nohou neměli brusle, ale kopačky. Kapitán
reprezentace a pětinásobný mist světa David Výborný přivedl

Mistr světa Jiří Šlégr v obležení obdivovatelů

na trávník své „zlaté“ spoluhráče −  Jiřího
Šlégra, Petra Sýkoru, Martina Straku,
Jaroslava Špačka, Milana Hniličku, Jana
Hlaváče a nejlepšího  brankáře vídeň−
ského šampionátu – Tomáše Vokouna.
Jedenáctka byla doplněna o další repre−
zentanty Jaroslava Hlinku a přátele hráčů
Martina Hájka a Mirka Zemana. Na lavičce
náhradníků zůstali maséři Petr Bílek
a Pavel Vlašic.

Utkání s hlohoveckou fotbalovou
jedenáctkou se neslo ve velmi přátelském
duchu, s konečným nerozhodným vý−
sledkem 6:6 byli spokojeni všichni.
Velmi často ochozy hřměly: „To není
Kanada, to je Hlohovec!“.

Po zápase čekal hokejisty další ne−
lehký souboj. V novém a velmi pěkném
sklepě Jiřího Vlašice (bratra maséra Pavla
Vlašice) museli do pozdních nočních
hodin dokazovat, že s místními dokáží
alespoň na chvíli držet krok i v nesportov−
ních disciplinách a to chutnání a popíjení
lahodného vína z hlohoveckých vinic.

Redakce
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PAVEL VLAŠIC SPLNIL SLIB

Před dvěma lety pozvala Obec Hlohovec do kulturního
domu rodáky a spoluobčany, kteří dosáhli zajímavých
úspěchů na poli kultury a sportu.

Pozvání tehdy s ostatními přijal i Pavel Vlašic, který
dnes žije v Českých Budějovicích. Hlohovečtí občané si
jistě pamatují na osmdesátá léta, kdy se Pavel aktivně
věnoval cyklistice , o jeho úspěších se mohli ostatně
přesvědčit také při závodech , které se konaly i v Hlohovci.

Po listopadové revoluci odešel se svou rodinou
do Českých Budějovic, kde získala jeho manželka Monika
v tamním divadle stálé angažmá jako členka baletního
souboru. Tam začala Pavlova masérská kariéra – za rok
masíroval českobudějovické hokejisty. Když odcházel
z Českých Budějovic trenér Jaroslav Jágr, vzal ho s sebou
do reprezentační  dvacítky a to byl Pavlův start na nové
životní dráze, na které jej provází kolega Petr Bílek. Jsou
si velmi podobní, hokejisti jim říkají „brášci“. Při vysílání
hokejových utkání v televizi si je i hlohovečtí diváci velmi
často spletou (ve skutečnosti Petr Bílek má proti Pavlovi
o nějaké kilo více). Pavel a Petr spolupracují už dvanáct
let, z toho sedm roků byli u dvacítky a  pak přešli k mužské
hokejové reprezentaci. Dnes mají za sebou už šesté
mistrovství světa a tři zlaté medaile.

Úkolem kustodů je nejen péče o svaly hokejistů, ale
také nelehký úkol starat se o jejich veškeré vybavení, a to
broušení bruslí, údržba a opravy výstroje a stěhování jejich
výstroje a vybavení. Mimo tyto povinnosti má Pavel za úkol
starat se o kulturu a dobrou náladu mužstva. V jeho
videotéce, kterou pouští hokejistům,  převažují české

komedie – filmy o rodině Homolkových , Chalupáři a Anděl
na horách speciálně pro Jaromíra Jágra.

Mimo tuto kulturu Pavel naše „Zlaté hochy“ baví
vyprávěním veselých historek ze svého mládí, které prožil
v Hlohovci a s tímto vyprávěním slaví obvykle velké
úspěchy. O tom, že Pavel také na svou rodnou obec a její
okolí nezapomíná, svědčí i ta skutečnost, že při odletu
z mistrovství světa v Petrohradě si na svůj domov vzpomněl
a na letištní ploše  si z plna hrdla zazpíval písničku „Ej nad
Palavú vyšla hvězdička“. Jistě si přitom vzpomněl
na svou matku, neboť tuto písničku s ní zpíval již jako
tříletý chlapeček na besídce „U Baránků“.

Pavel si také často postěžuje, že při své práci se
do Hlohovce dostane málo, maximálně dvakrát do roka,
protože obě angažmá mu zabírají mnoho času. Jeho dcera
Eliška, která studuje v Praze herectví a zpěv, se snaží
tento jeho dluh nahradit svými častějšími návštěvami
babičky Marie Vlašicové v Hlohovci.

Při besedování s občany Hlohovce před dvěma léty
Pavel slíbil, že až naší hokejový reprezentanti vyhrají
mistrovství světa, tak s nimi přijede do Hlohovce.

Svůj slib po dvou letech splnil. Přijel i s hokejisty
na návštěvu do Hlohovce v pátek 20. května letošního
roku. Na trávníku hlohoveckého sportovního areálu si
zahráli fotbal s místními fotbalisty.

Pavle děkujeme
redakce

Starostka obce RNDr. Marie Michalicová mezi kustody národního týmu
Petrem Bílkem a Pavlem Vlašicem.

V pozadí hostitel reprezentantů Jiří Vlašic.



Čtvrtletník NAŠA DĚDINA *  č.3/2005 * Vydavatel: Obec Hlohovec * Adresa redakce: Hlavní 75, 691 43 Hlohovec *
Šéfredaktor: Karel Vlašic, zástupce: RNDr. Marie Michalicová * Za obsah článků odpovídají autoři * Nevyžádané rukopisy
redakce nevrací * Uzávěrka čísla 20/VII/2005 * Vychází nákladem 300 ks. Tisk a grafické zpracování: Tiskárna Adámek, Břeclav * Registrováno
Okresním úřadem Břeclav pod registrační značkou 37 00 11 096 * Rozšiřuje místní obchodní síť * Ročník: IX * Cena: 5,− Kč

12 • N A Š A   D Ě D I N A

Poznámka redakce: Příspěvky našich dopisovatelů nejsou stylisticky ani gramaticky nijakým způsobem upravovány.

Společenská rubrika

Blahopřejeme
V e společenské rubrice blahopřejeme občanům slavícím tzv. kulatá

životní jubilea, a to 50, 60, 70, 80 a všem starším. Jménem všech našich
spoluobčanů si dovolujeme blahopřát všem jubilantům, kteří svá životní
jubilea oslavili v únoru, březnu a dubnu letošního roku.

Vážení jubilanti, k Vašim narozeninám přejeme vše nejlepší, hodně
zdraví, štěstí a osobní pohody do dalších let.

Opustili naše řady

květen Magdalena Balšínková Šulaperk 192 89 let
Monika Radkovičová Dědina 4 86 let
Terezie Baránková Šulaperk 81 81 let
Jindřiška Vlková Hlavní 324 70 let
Anna Pulkrábková Ke kostelu 229 60 let
Jan Radkovič Lednická 470 50 let
Miroslav Hajda Šulaperk 193 50 let
Jiřina Schalembergerová Hlavní 424 50 let

červen Monika Ludwigová Lípová 232 84 let
Kateřina Dolečková Chalupky 162 83 let
Martin Šlichta U sadů 371 82 let
Zdenka Malčicová Lípová 279 81 let
Ludmila Škodová U sadů 181 60 let
Antonie Tesaříková Ke kostelu 440 50 let
Jarmila Radkovičová Dědina 457 50 let
Jaroslav Šlichta Dědina 439 50 let
Vincenc Odstrčilík Lípová 243 50 let

červenec Žofie Šedová Hlavní 295 92 let
Hermína Drobiličová Dědina 45 90 let
Anna Malinkovičová Hlavní 135 87 let
Jiřina Šenková Dolní konec 437 50 let

Dne 14. května 2005 zemřel
po dlouhé nemoci ve věku 63 let pan
Josef Drobilič, U Sadů č. 250.

Dne 23. července 2005 zemřel
po dlouhé těžké nemoci ve věku
nedožitých 50 let pan Milan Zoubek,
Krátká 341.

Pozůstalým vyjadřujeme upřím−
nou soustrast

Mnoho štěstí na společné dráze životem dnes máme možnost
popřát manželským párům, které si řekly své „ano“ koncem
března a během měsíce dubna letošního roku.

− Dne 19. března uzavřeli sňatek Jiří Michalík ( Dolní
Konec č.p. 516) a Jana Helešicová
V měsíci dubnu jsme v naší obci zaznamenali sedm svateb.
− Svatebním dnem pro Jana Drobiliče (Chalupky 84)
a Bohdanu Cabalovou byl 9. duben  2005.
− Dne 16. dubna si řekli své „ano“ Sylva Drobiličová
(U Sadů 407) a Radim Grbavčic (Valtická 190)
− Šťastným svatebním dnem pro novomanžele Gabrielu

S ň a t k y Dolečkovou ( Hlavní 292) a Radka Brzobohatého byl
23. duben 2005

K závažnému životnímu rozhodnutí blahopřejeme novo−
manželům, kteří si slíbili věrnost dne 30. dubna 2005 – jsou
to čtyři manželské páry:
− Drahomír Drobilič (U Rybárny 356) a Andrea Košťálová
− Lenka Maroušová ( U Sadů 449) a Radek Novotný
− Renáta Dolečková (Dolní Konec 79) a Michal Obořil
− Dagmar a Vladimír Znamenákovi (Šulaperk 326)

Jménem všech občanů Hlohovce Vám milí novomanželé
přejeme šťastné vykročení do společného života, hodně
vzájemné lásky, úcty a tolerance v celém životě.

Redakce

  Vítáme mezi námi
Od začátku letošního roku až do

konce měsíce července jsme v Hlo−
hovci zaznamenali narození pouze
dvou nových občánků, a to děv−
čátek :
− Dne 13 ledna 2005 se narodila
Bronislavě Nošíkové a Josefu
Bartolčicovi (U Sadů 450) dcera
Karolína Antonie Bartolčicová.
− O měsíc později 23. února 2005
je datem narození dalšího děv−
čátka− Terezy Adamcové, která se
narodila Michaele Nejezchlebové
(U Sadů 390)

Srdečně blahopřejeme k naro−
zení dětí, přejeme mnoho radosti
z nich a dětem pak mnoho zdraví a
štěstí do celého života.


